
 

Ministeren 

 

11. december 2013 

 

J.nr. 2013-4482 

Folketingets Lovsekretariat 

Christiansborg  

1240 København K 

Folketingsmedlem Anni Matthiesen  (V) har den 6. december 2013 stillet mig 

følgende spørgsmål S 631, som jeg hermed skal besvare. 

 

 

 

Spørgsmål S 631 

 

”Hvad vil ministeren gøre for at sikre en hurtig afklaring af den juridiske usikkerhed, 

der er opstået i forbindelse med Kommissionens svar på notifikationen i forhold til at 

sikre driftstilskuddet til de biogasprojekter og biogasanlæg, som har fået 

anlægstilskud?” 

 

Svar 

 

Langt hovedparten af de eksisterende biogasanlæg er heldigvis ikke berørt af den 

juridiske usikkerhed. Men af hensyn til de berørte presser vi naturligvis på for at få en 

afklaring hurtigst muligt.  

 

Energistyrelsen og Kammeradvokaten er i tæt kontakt med EU-Kommissionen om 

sagen. Der er fremsendt et forslag til EU-Kommissionen til fortolkning af afgørelsen, 

der afklarer den juridiske usikkerhed.  

 

Det er aftalt at drøfte sagen med EU- Kommissionen snarest muligt. Endvidere vil 

Energistyrelsen få overblik over, hvor mange der konkret er berørt af den juridiske 

usikkerhed.  

 

Jeg vil også fremover følge sagen tæt for at sikre, at vi fra dansk side gør, hvad der 

er muligt for at fremme en hurtig afklaring. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Martin Lidegaard 
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